
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 
4/2006. 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült a Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2006. március 29-én 14 
órai kezdettel megtartott testületi üléséről. 
 
 
Jelen vannak: 
 
Önkormányzat részéről:  
 

Leiz Sándor, Udvardi Illés, Serbán György Norbert, Mózer Gyula, Fogl András, Farkas 
Mihály, Kertész-Farkas Zsuzsanna, Nagy Béla, Feró Sándor, Terbe Zoltán, Farkas 
Zoltán, Kiss Károly, Kiss Endre, Dr. Szabó Lajos, Kolompár Orbán képviselők, Faludi 
Tamás polgármester /16 fő – 84,21 %, Csomor Lajos, Dósai Imre, dr. Tárai Éva 
képviselők jelezték távolmaradásukat / 

 
Jelen vannak továbbá: 
 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző, Béres László, Váradiné dr. Tóth Zsuzsanna, 
Nyerges Éva, Gulyás Jánosné osztályvezetők, Halász Mónika revizor, lakosság részéről 
10 fő, 

 
Faludi Tamás polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 12 fővel az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkéri Serbán György és Kiss Endre képviselőket. Kéri, aki 
egyetért a jegyzőkönyv-hitelesítők személyével, kézfeltartással szavazzon. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyzőkönyv-hitelesítők 
személyét 12 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta. 
 
Faludi Tamás polgármester ismerteti a napirendi pontokat, majd kéri, hogy zárt ülés 
keretében kerüljön megtárgyalásra 16./ napirendként az Egészségügyi, Szociális Bizottság 
előterjesztései, 17./ napirendként Szennyvízberuházással kapcsolatos lakossági túlfizetések, 
valamint 18./ napirend ,,Bács-Kiskun megyéért” kitüntetésre javaslattétel, mivel 
előterjesztések személyiségi jogokat és az önkormányzat üzleti helyzetét érintik.  
 
Felkéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket a napirenddel kapcsolatban. 
 
Mivel a napirendi javaslattal és a zárt ülés tartásával kapcsolatosan észrevétel nem történt, 
ezért szavazásra bocsátja. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendi javaslatot és a zárt 
ülés tartását a kiegészítéssel együtt 12 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta. 
 

N a p i r e n d 
 
1./ Tájékoztató két testületi ülés közötti fontosabb ügyekről 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
Mózer Gyula alpolgármester 
 

2./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
3./ …./2006. (….) számú rendelet-tervezet a temetőkről és temetkezésről 

Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 

4./ …./2006. (….) számú rendelet-tervezet a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
Előadó: Nyerges Éva osztályvezető 
 

5./ …./2006. (….) számú rendelet-tervezet a luxusadóval kapcsolatos lakóingatlan fajták 
települési átlagértékének meghatározásáról 
Előadó: Váradiné Dr. Tóth Zsuzsanna osztályvezető 
 

6./ Ügyrendi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Farkas Zoltán bizottsági tag 
 
a) Dósai Imre képviselői megkeresése a képviselő-testület működésének 

szabályszerűsége tárgyában 
b) Dósai Imre képviselői megkeresése a Pénzügyi Bizottság működésének 

szabályszerűsége tárgyában 
c) Javaslattétel a polgármester illetve az alpolgármester illetményének, valamint a 

költségátalányának módosítására 
 
7./Mezőgazdasági Bizottság előterjesztései 

Előadó: Feró Sándor bizottsági tag 
 
a) 2006. évi erdőtelepítési költségek tervezése 
b) Tájékoztató a polgármesteri felkérésre újra tárgyalt 167/2001. számú önkormányzati 

határozatról 
 

8./ Városfejlesztési, Vállalkozási, Idegenforgalmi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Fogl András bizottsági elnök 
 
a) Pályázati pénzről való lemondás 
b) Városközpont felújítása 

 
 
 
 



 3 

 
9./ Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztései 

Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök 
 
a) Közoktatási Intézkedési terv elfogadása  
b) Báli bevétel támogatás felülvizsgálata 

 
10./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 

Előadó: Nyerges Éva osztályvezető 
 
a) Fogorvosok által benyújtott kérelem 
b) Központi orvosi ügyelet működtetésének átadása az Országos Mentőszolgálat részére 
c) Tanyagondnoki szolgálat 
d) Központi orvosi ügyeletben az ügyeleti díj emelése 
e) Babakötvényre befizetett összeg önkormányzati támogatása 
f) Támogatási rendszer kidolgozása a szociálisan rászorultak vízdíjának támogatásához 
 

11./ Polgármester előterjesztései 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
a) Belvízkárok enyhítése 
b) Utcajelző táblák pótlása 
c) Vagyonrendezési eljárás lefolytatásával kapcsolatban felmerülő költségek 
d) Pályázat benyújtása a Dél-Alföldi Regionális Tanács által meghirdetett gyermek és 

ifjúsági programok támogatására 
e) Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő (működési forráshiányos) helyi 

önkormányzatok támogatására vonatkozó igény benyújtásáról 
 

12./ Tájékoztató az adózás rendjéről szóló 2003. évi XCII. tv. értelmezéséről 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
13./ Költségvetési Bizottság előterjesztései 

Előadó: Serbán György bizottsági elnök 
 

14./ …./2006. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2006. évi költségvetését megállapító 
2/2006. (III.17.) sz. rendelet módosításáról  

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 

15./ E g y e b e k 
 

16./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései /Zárt ülés anyaga./ 
Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök  
 
a) Jogalap nélkül felvett rendszeres gyermekvédelmi támogatások visszafizetése 
b) Bérleti szerződés meghosszabbításának tárgyában benyújtott kérelem 
c) Kedvezményes kamatozású részletfizetési kérelmek 
d) Torma Hajnalka kérelme 
e) Bagi Istvánné kérelme 
f) Farkas Géza kérelme 
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17./ Szennyvízberuházással kapcsolatos lakossági túlfizetések /Zárt ülés anyaga./ 

Előadó: Serbán György Költségvetési bizottság elnöke 
 

18./ ,,Bács-Kiskun megyéért” kitüntetésre javaslattétel 
Előadó: Faludi Tamás polgármester /Zárt ülés anyaga./ 
 
/Dr. Szabó Lajos képviselő megérkezett. / 
 

1./ N a p i r e n d 
Tájékoztató a két testületi ülés közötti fontosabb ügyekről 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

Mózer Gyula alpolgármester 
 

/Szóbeli előterjesztés. / 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
- Február 23-án részt vettünk Budapesten Hogyan adózzunk, mire és hogyan 

pályázzunk 2006-ban című konferencián. 
- Február 24-én sajnos nem mindegyik rendezvényre tudtunk elmenni. A legfontosabb 

volt közülük a Bács-Kiskun Megyei Védelmi Bizottság által Kecskeméten rendezett 
ár- és belvízvédelmi konferencia. 

- Február 28-án szintén Kecskeméten került sor a Bács-Kiskun Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság és a megyei Polgári Védelmi Szövetség részéről 
megrendezésre kerülő Nemzetközi Polgári Védelmi Napra.  

- Március 10-én a Bács-Kiskun Megyei Nemzetiségi Hagyományőrző Gyermek és 
Ifjúsági Fesztiválon vettünk részt.  

- Hogyan tovább Magyarország az Európai Unióban vita fórumon március 21-én 
voltunk jelen. 

- Március 23-án vettünk részt a Városi Polgármesterek randevúján, Dr. Csávolszki 
László címzetes főjegyző úr pedig Szegeden volt a Duna-Tisza Regionális Fejlesztési 
Rt. rendkívüli közgyűlésén. 

- A Belügyminisztérium Önkormányzati Kapcsolatok Főosztálya pályázati információs 
napot tartott Budapesten március 28-án, melyen szintén részt vettünk.  

- Kecskeméten március 28-29-én fontos konferenciára került sor a ,,Duna-Tisza közi 
homokhátság komplex fejlesztéséről, melyen sajnos nem tudtam részt venni. 

 
Mózer Gyula alpolgármester a következőket ismerteti: 

 
- Február 23-án a Kiskunhalasi Rendőrkapitányság éves állományülést tartott és a 2005-

ös évről beszámolt. 
- Március 6-án került sor a kiskunhalasi kórházban a sürgősségi osztálynak az átadására, 

melyen Dr. Rácz Jenő egészségügyi miniszter is jelen volt.  
- Március 8-án Kiskunmajsán tartott egy tájékoztató előadást Dr. Vágó Éva a 

Kiskunhalasi ÁNTSZ vezető főorvosa, ahol a madárinfluenzával kapcsolatos 
információt mondta el. 
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- Egészségügyi fórumra került sor március 22-én Dr. Balogh Sándor Országos 

Alapellátási Intézet igazgatója és az Egészségügyi Minisztérium Népegészségügyi 
Főosztályvezetője nyitott meg egy olyan szűrési sorozatot, amely a mai napig is tart, 
ennek az összegzésére később önkormányzatunk visszatér. 

- Kiskunhalason március 23-án egy minket is érintő igen jelentős esemény történt a 
Homokhátsági Regionális Települési Hulladékgazdálkodási projekt keretében a 
hulladékkezelő központ alapkő letételére került sor. Várhatóan 2007. október 23-ra 
elkészül a kiskunhalasi létesítmény. Attól kezdve a kiskunmajsai szemét is 
Kiskunhalasra kerül átszállításra. 

- Március 10-én Balatonlellén volt 2 napos önkormányzati továbbképzés 
polgármestereknek és jegyzőknek, itt több szakmai előadásra került sor. 

 
2./ N a p i r e n d 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
A következő határozatok esetében kérnék határidő módosítást: 
- 122/2005. számú határozat a Városgazdálkodási feladatok hatékonyabb ellátásának 

vizsgálatával a Városfejlesztési bizottság foglalkozott, mivel erre a Költségvetési 
bizottság ülése után került sor, ezért az előterjesztés nem tudott a képviselő-testület elé 
kerülni. Ezért április 30-ig kérnék határidő módosítást. 

- 165/2005. számú határozat 2./ pontja együtt kerüljön a 308/a/2005. számú határozattal 
döntéshozatalra. Az OMSZ-szal kell tárgyalásokat folytatni, ahogyan az ajánlatot 
megteszik, a testület elé hozzuk, ezért május 30-ig kérnék határidő módosítást. 

- 215/2005. számú határozat esetében az egyházzal a tárgyalások megtörténtek, nem 
zárkóztak el a kereszt áthelyezéstől, így tudunk egyeztetni a telek iránt érdeklődővel, 
ezért határidő módosítás kérnék április 30-ig. 

- 283/2005. számú határozat vonatkozásában szintén a következő testületi ülésre készít 
előterjesztést az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság, mivel 
addig sor kerül a tárgyalásra az ’56-os Alapítvány vezetőségével. Akkor tudjuk 
megtárgyalni, milyen összegű támogatásba részesüljön az alapítvány. 

 
Fogl András képviselő mondja: 

 
A 122/2005. számú határozathoz egy kiegészítést kívánok tenni, a bizottság valóban 
tárgyalta, de a Költségvetési bizottság elé nem került, ezért nem szerepel az 
előterjesztésben, de a bizottság 200.000,- Ft-ot javasolt a veszélyes fák kivágására, melyet 
a polgármester illetve az alpolgármester úrral is egyeztettünk. 
 
A központi orvosi ügyelettel kapcsolatosan az én kérdésem arra vonatkozik, hogy 
Csólyospálos fizet-e Kiskunmajsának a közös ügyelet elvégzése vonatkozásában. A másik 
kérdésem, hogy az egyik orvos nem írta alá a szerződést, ennek milyen következményei 
lehetnek adott esetben? 
 
 



 6 

 
Végezetül egy kérdésem van még a 364/2005. számú határozatról az önkormányzati 
bérlakás ügyében kérnék tájékoztatást az összeg kifizetése és annak indoka kapcsán. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 
 
A 165/2005. határozat első pontjára válaszolva Csólyospálos természetesen hozzájárul a 
központi ügyelet fenntartási költségeihez. Azok az orvosok, akik nem írták alá az új 
szerződést, az ő esetükben a régi szerződés van érvényben, éppen úgy részt vesznek azóta 
is az ügyeleti ellátásban. Tehát ez semmilyen fennakadást nem jelent.  
 
A 364/2005. számú határozat az önkormányzati bérlakás ügyében a képviselő-testület 
döntött egy összegről, mely kifizetésre került. A lakás két héttel későbbi elhagyása 
megtörtént, jó állapotban, különösebb probléma nem merült fel. A képviselő-testület 
döntése a bírósági végzésbe is bele lett foglalva, hogy önkormányzati lakásért ide többet 
nem fordulhat az ügyfél. 
 
Kiss Károly képviselő mondja: 
 
A 6/2006. számú határozatra az összeget megszavaztuk, akkor az volt a válasz, hogy 
kivizsgálásra kerül, miért jutottunk idáig?  
 
Faludi Tamás polgármester közli: 
 
Olyan döntése a képviselő-testületnek nincs, hogy ezt vizsgáljuk ki, amennyiben a 
Képviselő úr kéri, felteszem szavazásra. Kifizetni természetesen ki kellett, hiszen bírósági 
döntés van róla. Javasolom, az Ügyrendi bizottság vizsgálja meg. 
 
Kiss Károly képviselő megjegyzi: 
 
Én is egyetértek vele, de amikor utoljára tárgyaltuk ezt a témát, akkor azt mondta a 
Polgármester úr, foglalkozunk vele és ki lesz vizsgálva. 
 
Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 
 
Az Egyebek napirendi pont kapcsán ezzel kapcsolatosan a képviselő-testület hoz döntést. 
 
Fogl András képviselő elmondja: 
 
A 364/2005. számú határozat esetében arra nem emlékszem, hogy miért kell nekünk 
500.000,- Ft-ot fizetni. Úgy tudom arról volt szó, felajánlunk számára egy másik lakást, 
innentől kezdve mi történt? 
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Zárt ülésen tárgyaltuk ezt az előterjesztést, és zárt ülésen kívánok a Képviselő úrnak 
megválaszolni. 
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Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról szóló előterjesztéssel, a határidő módosításokkal 
együtt kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolót a határidő módosításokkal együtt 12 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
21/2006. sz. határozat 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

- 341/2005. sz. határozat 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának 2006. évi költségvetési koncepciója 

- 360/2005. sz. határozat 
Báli bevételek felülvizsgálata 

- 364/2005. sz. határozat 
Farkas Károly önkormányzati bérlakás ügye 

- 1/2006. sz. határozat 
CÉDA pályázat 

- 2/2006. sz. határozat 
Akadály-mentesítésre pályázat 

- 3/2006. sz. határozat 
TEKI pályázat 

- 4/2006. sz. határozat 
Pályázat marketing eszközök vásárlására 

- 5/2006. sz. határozat 
Munkaügyi központ pályázata 

- 6/2006. sz. határozat 
Sipos Zsolt részére bírósági ítélet alapján kifizetés 

- 8/2006. sz. határozat 
Általános iskolai, óvodai beiratkozások időpontjának megállapítása 

- 9/2006. sz. határozat 
Március 15-i ünnepség 

- 10/2006. sz. határozat 
Megbízási szerződés a 2006. évi könyvvizsgálati feladatokra 

- 122/2005. sz. határozat határidejének meghosszabbítását a képviselő-testület 2006. 
április 30-ig elfogadja, 

- 165/2005. sz. határozat határidejének meghosszabbítását a képviselő-testület 2006. 
május 30-ig elfogadja, 

- 215/2005. sz. határozat határidejének meghosszabbítását a képviselő-testület 2006. 
április 30-ig elfogadja, 

- 283/2005. sz. határozat határidejének meghosszabbítását a képviselő-testület 2006. 
április 30-ig elfogadja, 

- 308/a/2005. sz. határozat határidejének meghosszabbítását a képviselő-testület 2006. 
május 30-ig elfogadja. 
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3./ …./2006. (….) számú rendelet-tervezet a temetőkr ől és temetkezésről 

Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző a következőket mondja el: 
 
Két mondattal kívánok utalni arra, miért hoztuk ide a rendeletet. Az egyik oka volt, hogy 
megjelent egy új törvény, bizonyos részei később lépnek hatályba, ennek kapcsán kellett 
most ezt beépíteni.  
A másik pedig, hogy az eredeti rendeletbe mellékletként olyan dolgokat vettünk be, ami 
jelenleg technikailag nem felel meg. Ugyanis az önkormányzat a temetkezési díjak 
vonatkozásában nem jogosult az árak meghatározására, erre a szolgáltató a jogosult. 
Amennyiben mellékletként határozzuk meg, akkor ez azt jelentené kötelező betartatni. 
Most úgy dolgoztuk át a lap alján a 3. §-ban ezt a számot, mely sírhelyek használati díját a 
rendelet 1-es számú függeléke tartalmazza. A többi maradna melléklet – bár itt a 
kollégáim függelékként írták – mivel az megállapodás az egyház és önkormányzat között. 
A szolgáltató szabadon állapítja meg a díjat, ezt csak függelékként mindig hozzácsatoljuk 
ehhez a rendelethez, amiről értesítenek bennünket a szolgáltató partnereink. 
Javasolom azzal a változtatással elfogadni, hogy az 1. §-nál nem függelék, hanem 1-2-es 
számú melléklet az utolsó sorban. A 3. § pedig 1-es számú függelék marad. A 4. § utolsó 
részében a 3 és 4-es számú melléklet.  
Teljes egészében megegyezik az előző rendeletünkkel, annyi a változás, hogy a 3. § 1-es 
számú függeléket írtunk, illetve a rendelet elején beépítettük a törvényt, amire 
hivatkoztunk.  
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja a 
rendelet-tervezet az elmondott módosításokkal együtt. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és temetkezésről 
szóló rendelet-tervezetet 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
elfogadja, és megalkotja az alábbi rendeletét. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
3/2006. (III.30.) rendelete 

a temetőkr ől és a temetkezésről 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 16. §. (1) bekezdésének felhatalmazása alapján, figyelemmel a 2005. 
évi XXI. törvény a temetőkről és a temetkezésről szóló 1999. évi XLIII. törvény 
módosításával, ennek a 40. §. (1) bekezdésének és a 41. §. (3) bekezdésének a felhatalmazása 
alapján az alábbi rendeletet alkotja:  
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Általános rendelkezések 
1. § 

(1) A rendelet hatálya Kiskunmajsa városban lévő temetők meghatározott részeire terjed ki, 
ahol az önkormányzat a köztemető fenntartására vonatkozó törvényi kötelezettségét teljesíti.  

(2) Az önkormányzat illetékességi területén a Római Katolikus Plébánia tulajdonát képezi a 
Felső temető 266 hrsz. alatt valamint az Alsó temető az 1403/1 hrsz. ingatlan. Ezen 
temetőkből 75-75 db sírhely elhelyezéséhez szükséges összesen 600 m2 nagyságú területen az 
önkormányzat a köztemető fenntartására vonatkozó törvényi kötelezettségét teljesíti. Ezen 
temetési helyek elhelyezését tartalmazó térképeket a rendelet 1. és 2. számú melléklete 
tartalmazza. 
 

Temetési helyek 
2. § 

 
(1)A köztemetőben az alábbi temetési helyek állnak rendelkezésre: koporsós, hamvasztásos és 
a 145/1999.(X.1.) Korm. rendelet 12. § (6) bekezdésében foglalt emberi maradványok 
elhelyezésére kijelölt hely. 
 
(2) A temetési helyek méretei: 
- egyes sírhely: 90 x 210 cm 
- kettős sírhely: 190 x 210 cm 
- urna sírhely mérete: 100 x 150 cm 
- temetési helyek közötti távolság: 60 cm. 
 
A sírgödör mélysége 200 cm, koporsós rátemetés esetén úgy kell mélyíteni, hogy a felülre 
kerülő koporsó aljzata legalább 160 cm mélységre kerüljön.  
 

3. § 

A temetkezési helyek feletti rendelkezési jogért sírhelyváltási díjat kell fizetni a Római 
Katolikus Plébániának. Mértékét a képviselő-testület határozza meg a Római Katolikus 
Plébánia által megállapított díjtételeket figyelembe véve. (A temetkezési sírhelyek használati 
díját a rendelet 1. számú függeléke tartalmazza.)  

 

4. § 

Az önkormányzat a köztemető fenntartásáról, üzemeltetéséről a temető tulajdonosával és 
üzemeltetőjével kötött Megállapodás és Szolgáltatási Szerződés alapján gondoskodik. (A 
megállapodás és a szerződés a rendelet 3. és 4. számú melléklete.)  
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Záró rendelkezés 
5. § 

Aki nem a temető rendjéhez méltó magatartást tanúsít, a temető területére vakvezető kutya 
kivételével kutyát bevisz, a szemetet nem az arra kijelölt helyre rakja le, az szabálysértést 
követ el, és 30.000,-Ft-ig terjedő pénzbírsággal sújtható.  

6. § 

Ezen rendelet kihirdetés napján lép hatályba, egyidejűleg hatályát veszti a 40/2004. (XII.02.) 
számú Kt. rendelet. 

 
4./ N a p i r e n d 

…./2006. (….) számú rendelet-tervezet a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
Előadó: Nyerges Éva osztályvezető 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokról szóló rendelet-tervezetét 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
– elfogadja, és az alábbi rendeletét megalkotja. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
4/2006. (III.30.) számú rendelete 

 
a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról  

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 1990. évi LXV. törvény 16. §-
a, a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. tv., valamint a többször 
módosított 29/1993. (II.17.) Korm. rendelet, a 9/1999 (XI. 24.) SzCsM rendelet vonatkozó 
rendelkezései figyelembe véve az alábbi rendeletet alkotja: 
 

A rendelet hatálya 
1. § 

 
A rendelet kiterjed: 
(1) A rendelet személyi hatályát a szociális igazgatásról és a szociális ellátásokról szóló 

többször módosított 1993. évi III. tv. határozza meg. 
(2) Kiskunmajsa város Önkormányzata által fenntartott személyes gondoskodást nyújtó 

intézményre. 
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A személyes gondoskodás formái 

2. § 
 
(1) Kiskunmajsa város Önkormányzata a szociális alapszolgáltatás keretében biztosítja: 

� Étkeztetést, 
� Tanyagondnoki szolgáltatást. 

 
(2) A Kiskunmajsa város Önkormányzata az alábbi szolgáltatásokat a Kiskunmajsai 

Többcélú Kistérségi Társulással kötött megállapodás alapján a Kistérségi Szociális 
Intézmény útján biztosítja: 

 
Szociális alapszolgáltatások közül: 
� Házi segítségnyújtást, 
� Családsegítést, 
� Szociális információs szolgáltatást, 
� Támogató szolgáltatást, 
� Nappali ellátást. 

 
Szakosított ellátások közül: 
� Ápolást, gondozást nyújtó intézményi ellátást. 

 
(3) Az ápolást, gondozást nyújtó ellátás iránti kérelmet a kiskunmajsai állandó lakcímmel 

rendelkező lakosok a Kiskunmajsai Polgármesteri Hivatalhoz nyújthatják be, a kérelemről 
Kiskunmajsa Város polgármestere határozattal dönt. 

 
Az ellátás igénybevételének módja 

3. § 
 
(1) A személyes gondoskodást nyújtó szociális szolgáltatások igénybevétele önkéntes, az 

ellátást igénylő, illetve törvényes képviselőjének kérelmére, indítványára történik. 
 
(2) Ha a szolgáltatást igénylő cselekvőképtelen, a kérelmet, indítványt a törvényes képviselője 

terjeszti elő. A korlátozottan cselekvőképes személy kérelmét, indítványát törvényes 
képviselőjének beleegyezésével terjesztheti elő. Ha közöttük a kérelem, az indítvány 
kérdésében vita van, arról a gyámhivatal dönt. 

 
(3) Ha a törvényes képviselő ideiglenes gondnok, intézményi elhelyezésére vonatkozó 

kérelméhez, indítványához a gyámhivatal előzetes jóváhagyása szükséges. 
 

Étkeztetés 
4. § 

 
(1) Az étkeztetés iránti igényt a szolgáltatást szervező Városgazdálkodási Intézmény 

székhelyén (Kiskunmajsa Árpád u. 27.), valamint a Kistérségi Szociális Intézmény nappali 
ellátást nyújtó tagintézményénél (Kiskunmajsa Béke tér 2/D) lehet előterjeszteni. 

 
(2) A szolgáltatásra való jogosultság elbírálásához a kérelmező köteles saját és családja 

jövedelmi viszonyait igazolni. 
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(3) A jövedelemszámításnál irányadó időszak a havonta rendszeresen mérhető jövedelemnél a 

kérelem benyújtását illetve a térítési díj felülvizsgálatát megelőző 3 hónapnál nem régebbi 
jövedelemigazolás, egyéb jövedelemnél pedig az előző egy év átlagjövedelmének igazolása 
szükséges. 

 
(4) Az ellátásban részesülő a jogosultság feltételeit érintő lényeges tények, körülmények 

megváltozásáról 15 napon belül köteles értesíteni az ellátást nyújtó intézményt. 
 
(5) Étkeztetésre való jogosultsága állapítható meg annak személynek, akinek családjában az 

egy főre számított havi jövedelme nem haladja meg az öregségi nyugdíj mindenkori 
legkisebb összegének háromszorosát, egyedül élő esetén a három és félszeresét. 

 
(6) A szolgáltatás igénybevételére való jogosultság feltételeinek vizsgálata, az igénybevételről 

a jogosult kiértesítése, a fizetendő személyi térítési díj megállapítása a Városgazdálkodási 
Intézmény vezetőjének feladata. 

 
(7) Amennyiben a jogosult a megállapított térítési díj összegét vitatja, az értesítés 

kézhezvételétől számított 8 napon belül a fenntartóhoz fordulhat. A benyújtott kérelem 
tárgyában az Egészségügyi, Szociális Bizottság dönt. 

 
(8) Étkeztetés esetén a szolgáltatás kezdő időpontja az indokoltság és a jogosultság 

megállapítását követő nap. 
 

Étkeztetés térítési díja 
5. § 

 
(1) Az étkeztetés intézményi térítési díja 329,-Ft/fő/nap, 
(2) Az ételszállítás díja: 65,-Ft/eset. 

 
(3) Az étkeztetésért, valamint a nappali ellátásért fizetendő személyi térítési díjat a havi 

jövedelemből terhelhető összeg /1993. évi III. tv. 116. §. (1-4) bek. százalékos felső 
határa/ százalékában kell megállapítani az alábbi jövedelemsávok és az azokhoz tartozó 
%-ok szerint. 
Az így számított összeg nem haladhatja meg az intézményi térítési díjat. 

 
Jövedelemsávok és a  hozzá tartozó %-ok 
         0 – 25.800  35 % 
25.801 – 34.000  50 % 
34.001 – 40.000  60 % 
40.001 – 47.000  70 % 
47.001 – 49.000  80 % 
49.001 -   100 %. 
 
(4) Az étkezésért fizetendő személyi térítési díj az (1) bekezdés szerinti összeg általános 
forgalmi adóval növelt összege. 
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Tanyagondnoki Szolgáltatás 

6. § 
 
(1) A tanyagondnoki szolgáltatást Kiskunmajsa város Marispusztai külterületi részén 

biztosítja. 
 
(2) A tanyagondnok az alábbi feladatokat látja el: 

a rászorultak 
� rendszeres látogatása, 
� problémáik meghallgatása, 
� gondjaik megoldásában segít (bevásárlás, háziorvoshoz jutást segíti, szükség 

esetén szakrendelésre szállítás, gyógyszer kiváltás, hibaelhárítás céljából 
szolgáltató felkutatása, apróbb házkörüli tevékenységben segítés, hivatalos ügyek 
intézésében közreműködés.) 

� közreműködik egyes alapszolgáltatásokhoz való hozzájutás biztosításában, (pl: 
Idősek klubjába beszállítja az ellátottakat) 

� igény szerint a gyermekeket a külterületről, a téli nagy hidegben óvodába, iskolába 
szállítja, terhes anyákat tanácsadásra, gyermekeket, csecsemőket tanácsadásra és 
orvoshoz szállítja. 

 
(3) Az ellátás iránti igényt a tanyagondnoknak közvetlenül, illetve a Városgazdálkodási 

Intézmény telephelyén (Kiskunmajsa Árpád u. 27.) lehet benyújtani. 
 
(4) A tanyagondnok hétköznapokon 11.00 és 13.00 óra között a feladata ellátáshoz biztosított 

gépjármű igénybevételével közreműködik az étkeztetés biztosításában oly módon, hogy az 
Városgazdálkodási Intézmény vezetője által meghatározott ellátottak részére az ételt 
házhoz szállítja. 

 
(5) A tanyagondnoki szolgáltatást az 1993. évi III. tv. 115/A. §. Alapján térítésmentesen kell 

biztosítani. 
 

Záró rendelkezések 
7. § 

 
(1) Ez a rendelet 2006. április 01-én lép hatályba. Hatálybalépésével egyidejűleg hatályát 

veszti az 5/2003 (II.12.) Ktr, az 1/2004 (I.28.) Ktr, a 24/2004 (VIII.30.) Ktr és a 4/2005. 
(II.24.) Ktr. 

 
(2) Az e rendeletben nem szabályozott kérdésekben a szociális igazgatásról és szociális 

ellátásokról szóló többször módosított 1993. évi III. tv., valamint a hatályban lévő 
magasabb szintű ágazati jogszabályok rendelkezéseit kell alkalmazni. 

 
5./ N a p i r e n d 

…./2006. (….) számú rendelet-tervezet a luxusadóval kapcsolatos lakóingatlan fajták 
települési átlagértékének meghatározásáról 
Előadó: Váradiné Dr. Tóth Zsuzsanna osztályvezető 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a luxusadóval kapcsolatos 
lakóingatlan fajták települési átlagértékének meghatározásáról szóló rendelet-tervezetét 11 
igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett –elfogadja, és az alábbi 
rendeletét megalkotja. 

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
5/2006. (III.30.) rendelete 

 
 

A luxusadóval kapcsolatos lakóingatlan fajták 
 települési átlagértékének meghatározásáról 

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Luxusadóról szóló 2005. évi 
CXXI. Törvény 5. § (1), valamint a 11. § (1) bekezdéseiben kapott felhatalmazás alapján a 
következő rendeletet alkotja 
 

A rendelet hatálya 
 

1.  §  
 

E rendelet hatálya kiterjed Kiskunmajsa Város Önkormányzat illetékességi területére. 
 

2.  §  
 
A települési átlagértékek - a 2005. évi értékviszonyokra figyelemmel – a 2006. és 2007. 
adóévekre vonatkozóan a következők:  
 
 

a)  Egylakásos lakóépületben lévő lakás esetén  120.000 Ft/m2 

b)  Többlakásos épületben, egyéb épületben lévő lakás esetén 100.000 Ft/m2 

c)   Üdülő esetén 110.000 Ft/m2 

 
3.  §  

 
E rendelet a kihirdetés napján lép hatálya, de rendelkezéseit a 2006. január 1-jét követően 
indult adó-megállapítási eljárásokban kell alkalmazni. 
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6./ N a p i r e n d 

Ügyrendi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Farkas Zoltán bizottsági tag 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Dósai Imre képviselői megkeresése a képviselő-testület működésének 

szabályszerűsége tárgyában 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dósai Imre képviselő 
megkeresése a képviselő-testület működésének szabályszerűsége tárgyáról szóló előterjesztést 
12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett –elfogadja, és az alábbi 
határozatot hozza. 
 
22/2006. sz. határozat 
Dósai Imre képviselői megkeresése a  képviselő-testület 
működésének szabályszerűsége tárgyában 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ügyrendi 
Bizottság vizsgálatát követően megállapítja, hogy a képviselői megkeresésben 
jelzettek nem sértik az SZMSZ rendelkezéseit. 
Az előterjesztésben foglaltak alapján felhívja a Polgármester figyelmét, hogy a 
jövőben helyezzen nagyobb súlyt az ügyrendi felszólalások tartalmának 
megítélésére. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: folyamatos 

 
b) Dósai Imre képviselői megkeresése a Pénzügyi Bizottság működésének 

szabályszerűsége tárgyában 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dósai Imre képviselő 
megkeresése a Pénzügyi Bizottság működésének szabályszerűsége tárgyáról szóló 
előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett –elfogadja, és 
az alábbi határozatot hozza. 
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23/2006. sz. határozat 
Dósai Imre képviselői megkeresése a Pénzügyi Bizottság 
működésének szabályszerűsége tárgyában 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ügyrendi 
Bizottság vizsgálata alapján megállapítja, hogy a Pénzügyi Bizottság Elnöke 
nem sértette meg az SZMSZ rendelkezéseit, amikor a képviselői kezdeményezés 
alapján kért írásos dokumentumokat nem terjesztette a bizottság ülése elé, hiszen 
adott esetben nem volt köteles írásos előterjesztést készíteni a bizottság ülésére.  
Megállapítja továbbá, hogy nem járt el elég körültekintően a Pénzügyi Bizottság, 
amikor a hozzá érkezett képviselői megkeresést interpellációként kezelte, mivel 
az önkormányzat bizottságához, bizottsági ülésen nem lehet interpellációt 
benyújtani az SZMSZ 39. §-a alapján. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: azonnal 
 

c) Javaslattétel a polgármester illetve az alpolgármester illetményének, valamint a 
költségátalányának módosítására 

 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
Megismétlem a Képviselő urat, az Alpolgármester úr illetményét a köztisztviselői 
illetményalap és a Képviselő-testület által meghatározott szorzószám, - ami a javaslat 
szerint 12,5, mivel ez a törvényi minimum – szorzataként kell meghatározni. Április 1-
től 35.000,- Ft-ról – 36.800,- Ft-ra emelkedik az illetményalap, így számára kötelező 
az illetményemelés. 
 
Az én esetemben a Képviselő-testület által meghatározott szorzószám beleesik a 12,5 
– 13,5 közé, ezért nem kértem a fizetésemelést. 
 
Serbán György bizottsági elnök 
 
A Költségvetési bizottság támogatja az Ügyrendi bizottság előterjesztését. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az alpolgármester illetményének, valamint költségátalányának módosítását. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alpolgármester illetményének, 
valamint költségátalányának módosításáról szóló előterjesztést 7 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 6 tartózkodással elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
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24/2006. sz. határozat 
Alpolgármester illetményének, valamint 
költségátalányának módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesteri 
tisztség ellátásáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 3. § (2) bekezdése, 10.§-a, 
valamint a 18. § (2) bekezdésében foglaltak szerint Mózer Gyula  alpolgármester 
illetményét 2006. április 1-től 12.5-es szorzószám alapján havi bruttó 460.000,- 
Ft-ban, költségátalányát ugyanezen időponttól illetményének 20 %-ában, 
92.000,- Ft-ban, valamint idegen nyelv tudási pótlékát - felsőfokú angol nyelv 
vizsga után - 36.800,- Ft-ban állapítja meg.  
Egyúttal felhatalmazást kap a Polgármesteri Hivatal a határozat szerinti 
kifizetésre. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. április 30 a kiértesítésre 
 

Faludi Tamás polgármester személyes érintettségét bejelenti, és átadja az ülés levezetését 
Mózer Gyula alpolgármesternek. 
 
Mózer Gyula alpolgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a polgármester illetményének, 
valamint költségátalányának módosításáról szóló előterjesztéssel, kézfeltartással jelezze. 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester illetményének, 
valamint a költségátalányának módosításáról szóló előterjesztést 7 igen szavazattal, 
ellenszavazat nélkül, 6 tartózkodással – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 
 
25/2006. sz. határozat 
Polgármester illetményének, valamint 
költségátalányának módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesteri 
tisztség ellátásáról szóló 1994. évi LXIV. Törvény 3. § (2) bekezdése, valamint a 
18. § (2) bekezdésében foglaltak szerint  Faludi Tamás polgármester illetményét 
2006. április 1-től 12.84-es szorzószám alapján havi bruttó 472.500,- Ft-ban, 
költségátalányát ugyanezen időponttól illetményének 30 %-ban  141.800,- Ft-
ban - állapítja meg.  
Egyúttal felhatalmazást kap a Polgármesteri Hivatal a határozat szerinti 
kifizetésre. 

 
Felelős: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
Határid ő:   2006. április 30. a kiértesítésre 
 
 



 18 

 
7./ N a p i r e n d 

Mezőgazdasági Bizottság előterjesztései 
Előadó: Feró Sándor bizottsági tag 
 
a) 2006. évi erdőtelepítési költségek tervezése 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök  ismerteti: 
 
A Költségvetési Bizottság támogatja a szeméttelep melletti erdő többletbevételének 
tervesítését árfolyamváltozásból adódóan 14.000,-Ft-tal, a Bodoglári erdő 
újratelepítésére kapott 285.000,-Ft támogatással, illetve az Üdülőfalu-Kiserdő 
karbantartásra kapott 102.000,-Ft-tal - mindösszesen 401.000,-Ft-tal - a bevételi 
előirányzatot megemelni. Ezen bevételekkel megegyező összegben szükséges 
megemelni a kiadási előirányzatokat is. A szeméttelep melletti erdő telepítésénél 
azonban 381.500,-Ft kiadási megtakarítás jelentkezik a telepítés tényleges 
megvalósítása után, mely összeg átcsoportosítására szükség van a Bodoglári erdő 
újratelepítéséhez. 
 
A Költségvetési bizottság egyetért a szakbizottság javaslatával. 
 
Mózer Gyula alpolgármester elmondja: 
 
Az előterjesztéshez annyi kiegészítést tennék, hogy a városlakok számára is világos 
legyen, az erdőtelepítés két helyszínen zajlik az egyik Bodogláron, ahol két évvel 
ezelőtt elindult az erdőgazdálkodás és ennek következtében ki lett termelve az erdő, és 
azt most újra telepítésre kerül. Annak idején szó volt arról, hogy sarjasztatással 
pótoljuk azt az erdőt, de nem lett elég. Kint egyeztettünk a helyszínen Feró képviselő 
úrral és Lantos György igazgató úrral, és a napokban megindul a telepítés.  
A másik a szeméttelep mellett kerül betelepítésre az erdő, mely szintén a napokban 
megindulhat. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2006. évi erdőtelepítési 
költségek tervezéséről szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
26/2006. sz. határozat 
2006. évi erdőtelepítési költségek 
tervezése 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2006. évi 
költségvetésében erdőtelepítésre már betervezett bevételi és kiadási összeget, az 
elnyert pályázati forrás miatt 401.000,-Ft-tal megnöveli.  
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Egyben hozzájárul, hogy a telepítési és felújítási munkák között 381.500,- Ft 
belső átcsoportosítás történjen. 
 
Határid ő:  2006. december 31. (a munkák elvégzésére) 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 

 
b) Tájékoztató a polgármesteri felkérésre újra tárgyalt 167/2001. számú 

önkormányzati határozatról 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester kéri a képviselőket, vegyék tudomásul a tájékoztatót. 
 
A Képviselő-testület a tájékoztatást 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 3 
tartózkodás mellett – elfogadta. 
 

8./ N a p i r e n d 
Városfejlesztési, Vállalkozási, Idegenforgalmi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Fogl András bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Pályázati pénzről való lemondás 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázati pénzről való 
lemondásról szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
27/2006. sz. határozat 
Pályázati pénzről való lemondás 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Területfejlesztési 
Tanácstól a Páva u. és Kővágó u. út felújítására biztosított összegből fel nem 
használt 127.074 forintról, a Fűzfa u. építésével kapcsolatban 101.136 forint 
összegről lemond. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. március 31. 
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b) Városközpont felújítás 

 
Fogl András bizottsági elnök a következőket mondja el: 
 
Az előterjesztésben a polgármester került megbízásra a feladattal, értelemszerűen a 
szakbizottság kihagyásával aligha valósulhat meg. Mint a Városfejlesztési bizottság 
előterjesztője teszem azt a javaslatot, bízza meg ennek a pályázatnak az 
átdolgozásával és beterjesztésével. 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző válaszolja: 
 
Annyit kívánok hozzátenni, a képviselő-testület csak a polgármestert bízhatja meg, az 
ő jogosítványa személyesen vagy az alpolgármesternek továbbadja elvégzésre. Tehát 
ebből adódóan javasolom a polgármester személye kerüljön megjelölésre. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Természetesen a bizottság folyamatosan beleszól a munkába, de felelősként a 
polgármester szerepelhet. 
 
Fogl András bizottsági elnök mondja: 
 
Mint előterjesztő én egyértelművé teszem, hogy a felelős a polgármester. Az 
előkészítő munkát értem alatta, azért vannak szakbizottságok hatáskörökkel és 
feladatokkal, hogy adott témakörökben az előterjesztést ők készítsék el.  
Tehát a felelősséget nem akartam elvonni a Polgármester úrtól, ennek a pályázati 
csomagnak a felülvizsgálatát, átgondolását kellene szakbizottságra bízni. Mint 
ahogyan most is szakbizottságok terjesztenek be napirendeket. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Természetesen minden a bizottság elé fog kerülni.  
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, a határozati javaslat elfogadását javasolom. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a városközpont felújítására 
vonatkozó előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja 
és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
28/2006. sz. határozat 
Városközpont felújítása 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzata megbízza a Polgármestert, hogy 
szakemberek bevonásával vizsgálja felül a városközpont rehabilitációs tervét, 
oly módon történő átalakítással, hogy az több ütemben, szakaszosan is 
megvalósulhasson. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzata a szakaszos megvalósítás érdekében egyéb 
pályázati források felkutatását határozza el. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. június 30. 

9./ N a p i r e n d 
Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. % 
 
a) Közoktatási Intézkedési terv elfogadása 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közoktatási Intézkedési terv 
elfogadásáról szóló előterjesztést 7 igen szavazatta – ellenszavazat nélkül, 6 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
29/2006. sz. határozat 
Közoktatási Intézkedési terv 
elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztés 
mellékletében foglalt tartalommal elfogadja a 2006 – 2011 évekre vonatkozó 
Közoktatási Intézkedési tervet. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, intézmények részére megküldésre 
Határid ő: 2006. április 30. 

 
 
b) Báli bevétel támogatás felülvizsgálata 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György Költségvetési bizottság elnöke ismerteti: 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő testülete 360/2005. számú 
határozatában döntött a báli bevételek támogatására vonatkozó 85/1999. számú 
határozat felülvizsgálatáról. Bizottságunk támogatja, hogy a határozat a továbbiakban 
is maradjon érvényben. 
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Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete báli bevétel támogatás 
felülvizsgálatáról szóló előterjesztést 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
30/2006. sz. határozat 
Báli bevétel támogatásának 
felülvizsgálata 
 

H a t á r o z a t  
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 85/1999. számú 
határozatát felülvizsgálta és azt nem helyezi hatályon kívül, a határozat 
változatlan formában érvényes. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, 

Intézményvezetők értesítésére 
Határid ő: 2006. április 30. 
 

10./ N a p i r en d 
Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 
Előadó: Nyerges Éva osztályvezető 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Fogorvosok által benyújtott kérelem 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fogorvosok által benyújtott 
kérelemről szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 
 
31/2006. sz. határozat 
Fogorvosok által benyújtott kérelem 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa, Fő 
u. 66. szám alatti Egészségügyi Központban kialakított fogorvosi rendelőben 
üzemelő vezetékes telefonvonal előfizetés megszüntetése ügyében a fogorvosok 
kérelmének helyt adva intézkedik. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2006. április 15. 
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b) Központi orvosi ügyelet működtetésének átadása az Országos Mentőszolgálat 

részére 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság megtárgyalta a szakbizottság határozati javaslatát és annak 
elfogadását nem támogatta. Javasolja, hogy a szakbizottság részéről további 
számítások elvégzésére kerüljön sor, az esetleges ügyeleti díj emelés tükrében is.  
Szükséges továbbá azt is megtudni, hogy az OMSZ mekkora összegű támogatásban 
részesül, s mekkora az összeg, melyet az önkormányzatoktól kér, valamint folytasson 
tárgyalásokat Csólyospálossal az ügyelethez való hozzájárulása tárgyában. Mindezek 
tükrében mutatható ki az ügyeleti szolgálatnak az önkormányzatra eső terhei közti 
különbség a saját illetve az OMSZ általi üzemeltetés között. 

 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
A Költségvetési bizottság részéről elhangzott azon módosító javaslat, hogy külön 
kerüljön megtárgyalásra, miért van ez a nagy különbség a helyi ügyeleti rendszer és az 
OMSZ által működtetett rendszer között.  
A módosító javaslatot teszem fel szavazásra – magam is ezt támogatom – ezt addig 
vizsgáljuk meg részletesen, ezért kértem a lejárt határidejű határozatok esetében a 
határidő módosítást.  
 
Kérem a képviselőket, aki a Költségvetési bizottság módosító javaslatával egyetért, 
kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a központi orvosi ügyelet 
működtetésének átadása az Országos Mentőszolgálatról szóló előterjesztés módosítását 12 
igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és az alábbi 
határozatot hozza. 
 
32/2006. sz. határozat 
Központi orvosi ügyelet működtetésének átadása 
az Országos Mentőszolgálat részére 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendet illetően 
felkéri az Egészségügyi, Szociális Bizottságot, hogy a Költségvetési Bizottság 
módosító indítványában foglalt számítások elvégzése és információk pontosítása 
után ismételten terjessze elő javaslatát. A számítások kontrollálásában és a 
hiányzó fedezet előteremtésére vonatkozó javaslat kidolgozásában a 
Költségvetési Bizottság vegyen részt. 
 
Felelős : Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke 

Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
Határid ő: 2006. május 30. 
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c) Tanyagondnoki szolgálat 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság a szakbizottság előterjesztését nem támogatta. Az első 
módosító javaslat az volt, hogy vegyük le napirendről, ne foglaljunk most állást az 
ügyben és a következő ülésen tűzzük újra napirendre. A Költségvetési Bizottság 2 
igen, 1 nem és 1 tartózkodással nem foglalt állást.  
A második módosító javaslata a bizottságnak, hogy 3 szolgálat beindítását vállalja az 
önkormányzat 2006. június 1-től. A jelenleg működő Tanyagondnoki szolgálat 
önkormányzati kiegészítése éves szinten 808.000,-Ft. Így időarányosan a tervezett 
időponttól a 3 szolgálatra megközelítőleg 1.500.000,-Ft-os kiegészítésre lenne 
szüksége a tárgyévben.  
Bizottságunk támogatta ezt a módosító javaslatot és 1.500.000,-Ft-os kiegészítés 
elkülönítését az önkormányzat költségvetési rendeletében. 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
A Költségvetési bizottság 3 tanyagondnok beállítását támogatta. A tanyagondnoki 
szolgálatonként az önkormányzatnak június 1-től 500.000,- Ft-ba kerülne. 
 
Terbe Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
Az előterjesztésben az szerepel az Egészségügyi, Szociális Bizottság nem fogadta el a 
tanyagondnoki szolgálat működéséről szóló beszámolót. A bizottságnak sajnos egy 
tagja sincs jelen, így nem tudnak választ adni a kérdésemre, hogy a végzett munkának 
minőségével nincsenek megelégedve, vagy pedig a beszámoló minőségével? 
Mindenképpen azt javasolom előtte alapos, részletes vizsgálatot végezzünk, hogy 
valóban megfelel-e az elvárásoknak a tanyagondnoki szolgálat ellátása és utána 
döntsünk a többiről. Most nem tudunk tiszta képet alkotni arról, mennyire váltotta be a 
hozzá fűzött reményeket. Míg nincs kidolgozva pontosan pénzügyileg milyen 
forrásokat lehet szerezni ennek a szolgálatnak a kibővítésére, addig ne döntsünk a 
fejlesztésről, hanem vegyük le a napirendről. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 
 
A magam részéről nem támogatom a napirendről való levételét. A Terbe képviselő úr 
javaslatát időhúzásnak tartanám. Azt el tudom mondani az Egészségügyi, Szociális 
Bizottság miért nem fogadta el a tanyagondnoki beszámolót, mivel akkor 3 bizottsági 
tag vett részt az ülésen: Gyuris László, Faragó Mátyás mint kültagok és Dósai Imre 
képviselő úr volt akkor a bizottság megbízott elnöke. Nyilván valóan Gyuris László 
nem szavazhatott, Faragó Mátyás elfogadta, Dósai Imre nem fogadta el a beszámolót. 
Ebből az következett, hogy a beszámoló nem került elfogadásra. 
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Egyébként jó szakmai anyagról van szó. A tanyagondnoki szolgálatot igénylik a 
tanyán élő emberek, ezen információ alapján javasolja a bizottság, hogy legalább egy 
fő alkalmazását. 
 
Ezért kértem a Költségvetési bizottságot vizsgálja meg a 3 főnek a lehetőségét. Úgy 
gondolom 500.000,- Ft egy évben, mellyel 400 fős tanyáskörzetet segít az 
önkormányzat, nem olyan tétel, amit nem lehetne elfogadni. Azért június 1-től a 
határidő, mivel minden egyes körzetet ki kell jelölni. Tehát ezek a körzet kijelölések 
vissza fognak kerülni a képviselő-testület elé, később engedélyeztetéseket is be kell 
szerezni. Június 1-ig mindenféle számítást el lehet végezni, amennyiben igénylik a 
képviselőtársaim, és még módosítani is lehet.  
 
Tehát nem kérem levenni az előterjesztést a napirendről, hanem azt kérem döntsön 
benne a Tisztelt Képviselő-testület. 
 
Fogl András képviselő elmondja: 
 
A számokkal valami nem egyezik, mivel a Polgármester úr azt mondta 3 fő volt jelen 
a bizottsági ülésen, Gyuris László, mint érintett nem szavazhatott. Ezzel szemben az 
előterjesztésben az szerepel, hogy 1 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett nem került 
elfogadásra. Abban az esetben, ha valaki érintett, akkor nem is vehet részt a 
szavazásban. Ha pedig szavazott, abban az esetben törvénysértést követett el a 
bizottság. Nem vonom kétségbe, hogy szükség van a tanyagondnoki szolgálatra, 
azonban a visszajelzések nem ilyen kedvezőek. Az a beszámoló, ami most kiosztásra 
került, hiányosnak tekinthető. A döntés előkészítésben mindenképpen nagyobb 
körültekintést javasolok, és utána kerüljön vissza a képviselő-testület elé. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Akkor az előzőekben is törvénysértést követtünk el, mivel az Alpolgármester úr 
tartózkodott a saját fizetésemelésénél. Ha úgy gondolja a Jegyző urat kérdezzük meg, 
hogy valaki a saját béréről történő szavazás esetén tartózkodik, az törvénytelen vagy 
sem? Amennyiben a bizottsági ülésen törvénysértést követtünk el, abban az esetben 
most itt a testületi ülés alkalmával is.  
 
Nem tudom a Képviselőtársam milyen negatív visszajelzéseket hallott a 
tanyagondnoki szolgálatról, mivel én csak pozitívokat.  
 
Fel fogom tenni szavazásra, hogy az előterjesztés kerüljön le napirendről. Én azt 
kérem, ne vegyük le, döntsünk benne és induljon el a bővítés. 
 
Fogl András képviselő hozzáfűzi: 
 
Nem értem a Polgármester úrnak az újabb hozzászólását, ügyrendileg lehet értelmezni 
a hozzászólásomat, mely arra vonatkozott – semmilyen összefüggést nem látok Mózer 
Gyula alpolgármester illetményével kapcsolatban – itt ha érintettség áll fent, és 
feltételezem Gyuris László esetében ez áll fent, akkor ő nem vesz részt a szavazásban.  
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Az SZMSZ szerint ezt egyértelműen ki is kell jelenteni, tehát az ő szavazata nem 
szerepelhet. Jó lenne, ha Csávolszki úr esetleg megpróbálna valamilyen szinten állást 
foglalni. Nem hiszem ez az érdemi része a vitának. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Én is úgy gondolom nem ez az érdem része a vitának. Szeretném felhívni Fogl András 
képviselőtársamat, hogy nem Csávolszki úr, hanem Címzetes főjegyző úr a 
megszólítás. 
 
Kiss Károly képviselő a következőket mondja el: 
 
Az Egészségügyi, Szociális Bizottságból senki sincs jelen, a tanyagondnoki szolgálat 
beszámolóját nem javasolják elfogadásra, ezért én úgy gondolom, akkor érdemes 
lenne levenni a napirendről, a döntést elhalasztani a következő ülésre. Esetleg meg 
kellett volna hívni az ülésre a tanyagondnokot, és olyan dolgok is elhangozhattak 
volna, amiről a bizottsági ülésen nem került sor. 
 
Véleményem szerint a beszámoló egy számhalmaz. Rendkívül fontos a tanyagondnoki 
szolgálat, amennyiben lehetséges akkor bővítsük. A volt polgármester kollégákkal 
beszélgettem arról, nagy körültekintéssel kell eljárni a tanyagondnok beállításánál. 
Paraméterek, feltételek kidolgozása, újságban meghirdetése és utána a tanyai 
lakosságot is megkérdezni, hogy a jelöltet elfogadják-e, megfelel-e ennek a 
beosztásnak. Én a döntést csak olyan formában tudom támogatni, hogy az újságban 
megjelenik a pályázat, és erre lehet jelentkezni. 
 
Már többször elhangzott a rádióban, hogy 2007-től a 10.000 feletti lakosú 
településeken házi riasztórendszer kidolgozása, beállítása szükséges. Kérdezem 
hogyan állunk ezzel? 
 
/Nagy Béla képviselő megérkezett. / 
 
Faludi Tamás polgármester közli: 
 
Javasolom, maradjunk egyelőre a tanyagondnoki szolgálatnál, a jelzőrendszerre az 
Egyebek napirendi pont keretében térjünk vissza. 
 
A kiválasztás módját a képviselő-testület nem írhatja elő kötelező jelleggel. Az 
intézmények önálló jogi személyek, a saját dolgozóikat pályázat útján választhatják ki, 
vagy más szempontok alapján az ő hatáskörükbe tartozik. Mi nem tehetjük kötelezővé, 
esetleg megkérhetjük, de lehet, hogy még azt sem.  
 
Kiss Károly képviselő úr kérdésére válaszolok, hogy miért nincs itt a tanyagondnok, 
mivel eddig még igény – bizottsági ülésen sem – merült fel. Amennyiben ez a kérés, 
természetesen beszámolni el fog jönni.  
 
Tehát az a kérésem maradjon napirenden, és döntsünk. Felteszem szavazásra a 
módosító javaslatot, mely szerint, aki egyetért az előterjesztés napirendről való 
levételével, kézfeltartással jelezze. 
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Polgármester megállapítja, hogy 7 igen szavazattal – 7 ellenszavazattal, tartózkodás 
nélkül – a vita folytatásra kerül. 
 
Farkas Mihály képviselő mondja: 
 
Nem csodálom, hogy az Egészségügyi, Szociális Bizottság nem fogadta el a 
beszámolót. Itt a legfontosabb adat, hogy a cél érdekében a tanyagondnok megtett 
7645 kilométert. Ezek után felsorolja a jellemzően igénybe vett szolgáltatásokat. Úgy 
gondolom a napi tevékenységről valamilyen nyilvántartást vezetnie kellene. Pontosan 
kellett volna vezetni, hogy egy nap hány családot keres fel, és milyen ügytípusok 
voltak. Ezáltal pontosabb kimutatást kellett volna készíteni.  
Ezt a beszámolót én sem tudtam volna elfogadni. A költségvetés kapcsán, amikor, 
amikor felmerül a kiadási struktúra átalakítása, mely két részből áll a kötelező és a 
nem kötelező feladatok felülvizsgálatából. Ez a nem kötelező feladatok közé tartozik, 
amikor a költségvetési koncepció és a kétfordulós költségvetés tárgyalásakor 
felmerült, akkor nem gondolom, azzal kellene kezdeni a költségvetés megszavazását 
követő első testületi ülést, hogy a nem kötelező önkormányzati feladatra létszámot 
szavazzunk meg. Illetve eléggé hiteltelenek lesznek a próbálkozások a következő 
hónapokban a kötelező feladatokat ellátó intézmények esetében, melyik feladatokat 
hagynák abba. Ezzel kezdeni egy évet nem hiszem, hogy ez jó elgondolás, más lenne 
egy ¾ éves költségvetés alakulás ismeretében. Ezért egyértelműen nem is támogatom. 
 
Terbe Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
Csatlakozom Farkas Mihály képviselőtársam gondolataihoz. Polgármester urat arra 
kérte fel a testület a legutóbbi rendkívüli ülésen április közepére tegyen le egy 
takarékossági csomagot az asztalra. Ebben az esetben meg lehet látni, hogy az idei 
költségvetésben milyen lehetőségekkel rendelkezünk. A takarékossági csomagot 
megismerjük április közepén, akkor látjuk azt, milyen pénzügyi források állnak 
rendelkezésünkre az idei év során. 
 
Ezt a döntést, amely valóban nem kötelező feladatokat vállal az önkormányzat részére, 
elhalasztanánk addig, míg a takarékossági csomagot meg nem ismerjük, és utána 
tárgyalnánk róla. Valóban nagyon fontos a tanyagondnoki szolgálat működése is, de 
szűkös esztendőket élünk meg kell nézni miből tudjuk ezt fedezni. Ezért javasolom, 
vegyük le napirendről az előterjesztést. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 
 
A Terbe képviselő úr nagyon jól látja miből van a fedezet, hiszen beírásra került a 
Költségvetési bizottság anyagába, ezáltal a működési hitelünket nem kell megemelni. 
A költségvetésben megvan az a forrás, amiből ez a rendkívül fontos szolgáltatás 
finanszírozható lenne. A képviselő-testületnek, ha nem éri meg, hogy június 1-től – 
december 31-ig 500.000,- Ft-ért 400 tanyai lakos kapjon ilyen jellegű segítséget, 
összességében 1200 ember 1,5 millió forintért e szolgáltatásba részesüljön, én ezzel 
nem tudok vitatkozni.  
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Kiss Károly képviselő elmondja: 
 
Maximálisan egyetértek a takarékossággal, de én másként ismertettem volna. Bizony, 
bizony a múlt testületi ülésen elmondásra került, elfogadjuk a költségvetést és után 
minden ülés alkalmával lesz egy-két olyan kérés, amit nyugodtan félre lehetne tenni. 
Kérem, majd akkor, abban a pillanatban próbálja meg valaki nem meg szavazni, 
egészen biztos a médiában visszhangja lesz. Ebben az esetben a Polgármester úrral 
vagyok kénytelen egyetérteni. Kérdezem én, ugyan mit kapnak a tanyasi lakosok az 
általuk befizetett adóból? Igen is a tanyagondnoki szolgálat ezeknek az embereknek 
jár. 
 
Ezek után Faludi Tamás polgármester szünetet rendel el. 
 
S z ü n e t  u t á n. 
 
/Kolompár Orbán képviselő megérkezett. / 
 
Farkas Zoltán képviselő mondja: 
 
Én úgy gondolom elfogadható az a javaslat, hogy még egyszer gondoljuk át az 
előterjesztést. Ez nem azt jelenti valamelyest az anyagi feltételeket biztosítottabbnak 
látjuk, vagy arányba tudjuk helyezni azzal az esetleges szükséges intézkedésekkel, 
amelyek várnak a városra, a város vezetésére.  
Jogos az a képviselői törekvés, hogy lássunk szakmai elvárási rendszert, ha esetleg 
egy új nem kötelező feladatot vár el a város, akkor azzal szemben milyen elvárásokat 
szeretne támasztani, arra is gondolni kellene most félév kiadásáról van szó, de a 
következő évben egész évi kiadást jelentene. Ezzel együtt én is azt mondom, 
támogatni kell a tanyán lakókat, de javasolom még egy ülést várjunk ezzel a döntéssel.  
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Említettem a Költségvetési bizottság megvizsgálta és támogatja, a költségvetésünk 
végszámait nem módosítja, tehát plusz működési hitelfelvételt nem igényel, hiszen a 
tartalékból kerül finanszírozásra. 
 
Jegyző úrral egyeztettem közben, nincs joga a képviselő-testületnek kötelezővé tenni a 
pályáztatást. Azt javasolom, a határozat kerüljön kiegészítésre annyival, hogy a 
képviselő-testület javasolja a Városgazdálkodási Intézménynek a pályázat kiírását. 
 
Fogl András képviselő megjegyzi: 
 
Meg fogom erősíteni véleményemet, nem kellőképpen előkészített az anyag, és azt 
gondolom sokkal nagyobb nyugalommal, összhanggal meg lehetne szavazni, ha adott 
esetben nagyobb konszenzus jön létre. Egyetlen egy megjegyzés éppen a jelenlegi 
tanyagondnok továbbképzése, szakmai ismeret megszerzése 350.000 forintjába kerül 
az önkormányzatnak.  
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Amennyiben 3 fővel kibővítésre kerülne, újabb 1 millió forintot jelentene, a testületi 
ülés végére több millió forint szétosztásra kerül, a nagy megtakarítás közepette. 
Javasolom a nagyobb körültekintést, és ha kellőképpen elő van készítve a következő 
testületi ülésre, abban az esetben semmiről sem maradunk le.  
 
Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 
 
Nem tudom Fogl András képviselő úr honnan veszi ezeket a számokat, nem kell 
kérnünk plusz 1 millió forintot, ezt a jövőben sem tesszük meg. Jelen pillanatban 1 
tanyagondnoki szolgálathoz ebben az évben a normatíván felül 500.000 forintot kell 
hozzátenni. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, szavazásra bocsátom a költségvetési bizottság 
módosító javaslatát a következő kiegészítéssel: javasolja a képviselő-testület a 
Városgazdálkodási Intézmény Igazgatójának az álláshelyek betöltésére a pályázat 
kiírását, és válassza ki a feladat teljesítésére a megfelelő személyt. A szolgálat június 
1-től indulna, addig a körzetek kijelölése megtörténne, amely visszakerül a képviselő-
testület elé, az engedélyeztetések is megtörténnének. 
Kérem a képviselőket, aki az elhangzottakkal egyetért, kézfeltartással jelezze. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Tanyagondnoki szolgálatról 
szóló előterjesztés módosítását az elhangzott kiegészítésekkel együtt 9 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 6 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
33/2006. sz. határozat 
Tanyagondnoki Szolgálatról 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egészségügyi, 
Szociális Bizottság javaslata alapján a Tanyagondnoki Szolgálat működéséről szóló 
beszámolót nem fogadja el. 
Az önkormányzat 3 tanyagondnoki szolgálat beindítását vállalja 2006. június 1-től. 
Megbízza a Városgazdálkodási Intézményt a Tanyagondnoki Szolgálattal 
kapcsolatban az engedélyezéssel, a pályáztatással, kapcsolatos feladatok 
előkészítésével. Az Egészségügyi, Szociális Bizottságot és a Költségvetési 
Bizottságot arra kéri fel, hogy az előkészítő munkára, valamint a napirend vitájában 
elhangzottakra figyelemmel olyan előterjesztést készítsenek a testület elé, mely 
tekintettel van a szakmai elvárásokra, és a költségvetési előirányzatok közötti 
összhang biztosítására, illetőleg a fedezet költségvetési rendeletben történő 
előírására. 

 
Felelős: Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke, 

Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
Lantos György Városgazdálkodási Intézmény Igazgatója 

Határid ő: 2006. április 30. 
 

d) Központi orvosi ügyeletben az ügyeleti díj emelése 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
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Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság támogatta a szakbizottság előterjesztésében szereplő 
ügyeleti díjemelést.  

 
Határidő tekintetében azonban a 2006. április 1-jei bevezetést javasolta. Az intézmény 
költségvetésének módosítására az önkormányzatnak a központi orvosi ügyelet 
működtetésére vonatkozó döntése után, a tényleges igénybevétel függvényében kerül 
sor. Az április 1-jei bevezetést figyelembe véve erre az évre ez az önkormányzatnak 
megközelítőleg 1.400.000,-Ft-os többlet terhet jelentene majd. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
A lejárt határidejű határozatok esetében erről már volt szavazás, amikor a testület elé 
kerül az ügyelet OMSZ kezelésébe adása, azzal egyidőben döntsünk erről is. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy április 30-ig – a következő ülésre – 
kompletten kerüljön ide az ügyeleti díj emelése és az Országos Mentőszolgálattal való 
megállapodás tervezete – amennyiben erre lesz lehetőség – kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a központi orvosi ügyeletben az 
ügyeleti díj emelésével kapcsolatos előterjesztés módosítását 13 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
34/2006. sz. határozat 
Központi orvosi ügyeletben az ügyeleti 
díj emeléséről 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a központi orvosi 
ügyeletben az ügyeleti díjazást a 32/2006. számú határozattal összhangban állóan 
kívánja módosítani. Ezért felkéri az előbb említett határozat alapján az előterjesztést 
készítőket, hogy javaslatuk az ügyeleti díj emelésére is terjedjen ki. 

 
Felelős : Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke 

Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
Határid ő: 2006. május 30. 

 
e) Babakötvényre befizetett összeg önkormányzati támogatása 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
A Költségvetési bizottság módosító javaslata, mely szerint kerüljön vissza a 
szakbizottság elé. Vizsgálják meg, hogy más településeken – ahol már működnek 
ilyen önkormányzati kezdeményezések – milyen elvek, ötletek alapján működik a 
rendszer. 
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Terbe Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
Én örülök, hogy a Költségvetési bizottság így foglalt állást, hasonlóan az előző 
napirendi ponti hozzászólásomhoz. Szeretném javasolni a takarékossági terv 
megismerése előtt, ne döntsünk erről. Nézzük meg más településeken hogyan 
működik ez. A Polgármester úr leteszi az asztalra a takarékoskodási intézkedési tervet, 
akkor térjünk vissza erre a támogatásra. 
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
Az Egészségügyi, Szociális Bizottságnak a legfőbb problémája az volt, ami eljutott a 
Költségvetési Bizottság elé is - ezért tette a javaslatot - hogy valami igazságos 
rendszer alakuljon ki, hiszen, akik nem tudnak összeget betenni a számlára, azok nem 
kapnak támogatást. Tehát pont azt a réteget nem tudnánk segíteni, akik olyan szociális 
körülmények között vannak, hogy legjobban rászorultak.  
Ezért hangzott el az a javaslat, kerüljön megvizsgálásra, hogy a környező 
településeken milyen módszereket dolgoztak ki. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért a Költségvetési bizottság módosító javaslatával, 
kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Babakötvényre befizetett összeg 
önkormányzati támogatásáról szóló előterjesztés 15 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 
 
35/2006. sz. határozat 
Babakötvényre befizetett összeg  
önkormányzati támogatásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendi pont 
vitájában, valamint a Költségvetési Bizottság módosító indítványában 
megfogalmazottakra figyelemmel felkéri az Egészségügyi, Szociális Bizottságot, 
hogy a kiegészített javaslatát 2006. június 30-ig terjessze elő. 
Az előterjesztés legyen összhangban a Költségvetési Bizottság 2006. és 2007. évekre 
kiszámolt, e célra biztosítható önkormányzati forrásával. 
 
Felelős : Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke 

Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
Határid ő: 2006. június 30. 

 
f) Támogatási rendszer kidolgozása a szociálisan rászorultak vízdíjának 

támogatásához 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
/Egy képviselő kiment. / 
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Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság jelenleg nem javasolta megemelni az átmeneti szociális 
segélykeretet. Azt a módosító indítványt fogadta el, hogy a június 30-i fordulónapi 
féléves beszámolóban szereplő teljesítési adatok függvényében tűzze majd újra 
napirendre a kérdést. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Magam is el tudom fogadni a Költségvetési bizottság javaslatát, hiszen akkor már 
látható ennek a keretösszegnek a féléves felhasználása és sokkal könnyebb lesz 
dönteni. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a 
Költségvetési bizottság módosító javaslatával, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a támogatási rendszer 
kidolgozása a szociálisan rászorultak vízdíjának támogatásáról szóló előterjesztés módosítását 
14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 
 
36/2006. sz. határozat 
Támogatási rendszer kidolgozása a  
szociálisan rászorultak vízdíjának  
támogatásához 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 
Egészségügyi, Szociális Bizottságot, valamint a Költségvetési Bizottságot, hogy 
2006. évi június 30-i féléves beszámoló teljesítési adatainak figyelembe vételével 
közösen tegyenek javaslatot a szociálisan rászorultak vízdíjának támogatására 
vonatkozóan. 
 
Felelős : Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke 

Udvardi Illés Egészségügyi, Szociális Bizottság elnöke 
Határid ő: 2006. augusztus 25. 

 
11./ N a p i r e n d 

Polgármester előterjesztései 
Előadó:  Faludi Tamás polgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
/Egy képviselő visszajött./ 

 
a) Belvízkárok enyhítése 

 
Faludi Tamás polgármester kiegészítésként elmondja: 
 
Kértem a Költségvetési bizottságot, hogy 1,3 millió forintot biztosítson ezekre a 
munkákra, hiszen voltak olyan feladatok, amiket azonnal ki kellett fizetni. 
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A nagy többségét, amit a Vízgazdálkodási Társulat végez, azt nem kell azonnal fizetni, 
meg tudják várni míg a vis maior  keretről döntés születik. Természetesen az 1,3 
millió forintról el fogunk számolni a végén. 

 
Serbán György bizottsági elnök hozzáfűzi: 
 
Költségvetési Bizottság támogatta a Polgármester úr előterjesztését, és a felmerülő 
belvízkárok enyhítésére 1.300.000,-Ft-os keretösszeg elkülönítését javasolja. 
 
Fogl András képviselő mondja: 
 
Az én körzetemben szerencsére nem történt nagyobb károsodás, melléképületek 
közfalai dőltek ki, ez ügyben tudunk-e valami kézzel fogható segítséget nyújtani? 
Mivel sajnos azt látom, de gondolom a Polgármester úr is megerősíti, a problémák 
többsége általában egyedülálló, idősebb polgárokat érint, akik kisnyugdíjból tengetik 
az életüket. Tehát most beavatkozást igényel a probléma megoldása. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Önkormányzati keret sajnos erre nem áll rendelkezésre, de tárgyalunk a Katasztrófa 
Védelemmel, hogy egyénileg a városlakók hogyan tudnak benyújtani igényt 
valamekkora összegre. Akik a műszaki osztályon jelezték igényüket, ki fogjuk 
értesíteni akár pozitív, sajnos ha negatív akkor is. 
Kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati javaslattal és a 1,3 millió forint 
keretösszeg megadásával, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a belvízkárok enyhítéséről szóló 
előterjesztést a kiegészítéssel együtt 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
– elfogadta, és meghozta az alábbi határozatát. 
 
37/2006. sz. határozat 
Belvízkárok enyhítése 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a belvízvédekezésből 
adódó többletkiadásait saját erejéből nem tudja biztosítani. Megbízza a 
Polgármestert, hogy a 295/2005.(XII.23.) Kormány rendelet alapján a 
Területfejlesztési Tanácstól a belvízvédekezésből adódó többletkiadások teljes 
támogatására vis maior támogatást igényeljen.  
Megbízza továbbá a Polgármestert azzal is, hogy a felmerülő belvízkárok 
enyhítésére maximum 1,3 millió forintos keretösszegig a legszükségesebb 
intézkedéseket megtegye. A belvízvédelem lezárulását követően, részletes 
elszámolást és előirányzat módosító javaslatát terjessze elő. 

 
Felelős: Faludi Tamás 
Határid ő: 2006. június 30. 
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B, Utcajelző táblák pótlása 
 

Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 

Régóta a város adósai vagyunk az utcajelző táblák pótlásával. A Városfejlesztési bizottság 
már többször foglalkozott ezzel a kérdéssel, több helyről is kértek árajánlatot. Most 
érkezett egy olyan ajánlat, amely döntésre alkalmas. 660 Ft áfával együtt darabja, ezen az 
áron tudják nekünk biztosítani. Számításaink szerint mintegy 800 tábla hiányzik. Ez a 
tábla Lindab lemezből készül, tehát időtálló.  
 
Serbán György Költségvetési bizottsági elnök elmondja: 
 

Szakbizottságunk támogatja az utca névtáblák pótlására az 550.000,- forint 
pótelőirányzat biztosítását.  

 
Fogl András Városfejlesztési bizottság elnökének állásfoglalása: 
 

Valóban korábban bizottságunk már foglalkozott ezzel a témával, akkor egy nem kedvező 
árajánlatot kaptunk. A jelenlegi árajánlat mellett bizottságunk is támogatja az utcajelző 
táblák pótlását. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az utcajelző 
táblák pótlásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki egyetért az abban 
foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Polgármester előterjesztését        
15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadta, melyről szóló döntés 
beépül a költségvetési rendeletbe. 
 

C, Vagyonrendezési 
eljárás lefolytatásával 
kapcsolatban felmerülő 
költségek 

 
Dr. Csávolszi László címzetes főjegyző ismerteti: 
 

Az előterjesztéshez csatoltuk Dr. Veres Gábor ügyvéd úr levelét. Polgármester úr indította ezt 
az eljárást annak érdekében, amikor befejeződik a szeméttelep használata, a rekultivációra 
sor kerülhessen, 1,5 ha terület még mindig a Petőfi Mgtsz tulajdonában van, ennek 
megszerzésére próbálkoztunk közvetlenül a Földhivatalnál, ez nem vezetett eredményre. 
Majd a Cégbírósághoz fordultunk. Ebből a levélből arra szeretnék utalni, hogy az ügyvéd 
úr felveti az elbirtoklás lehetőségét. Az előirányzat igénylése azért történt, mert 
mindenképpen szeretnénk a szeméttelepen uralkodó állapotot megszüntetni. Ha nem 
tudjuk az elbirtoklást érvényesíteni, - ami lényegében egy tartós folyamat – akkor 
szükséges lesz biztosítani ezt a 150 ezer forintot, amit a felszámolási képviselő kért, ez a 
tulajdonjog megszerzéséhez szükséges.  

 
Serbán György Költségvetési bizottság elnöke elmondja: 
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A Költségvetési Bizottság támogatja a vagyonrendezési eljárás lefolytatására a 
szakbizottság előterjesztése alapján 150.000.-Ft pótelőirányzat biztosítását a 
Hivatal költségvetésében. 

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, Faludi Tamás polgármester a vagyonrendezési 

eljárás lefolytatásával kapcsolatban felmerülő költségekről szóló előterjesztést elfogadásra 
ajánlja. Kéri, aki egyetért az abban foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Vagyonrendezési eljárás 
lefolytatásával kapcsolatban felmerülő költségekről 15 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadta, melyről szóló döntés beépül a költségvetési rendeletbe. 

 
 
 

D, Pályázat benyújtása a Dél-alföldi Regionális Tanács által meghirdetett Gyermek és 
Ifjúsági programok támogatására 

 
Faludi Tamás polgármester ismerteti: 
 
A városi Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat pályázatot kíván benyújtani 300.000,- forint 

értékben, melyből május 3-án egy KI MIT TUD? rendezvényt szerveznének. Ehhez 100 
ezer forint saját erő, valamint 5.000,- forint pályázati díj biztosítását kérik. A pályázat 
beadási határideje március 28-a volt, mivel Költségvetési bizottsági ülésen tárgyaltuk és a 
bizottság támogatta ezt az összeget, így a pályázatot benyújtottuk. Ha a testület mégis úgy 
döntene, hogy nem támogatja, akkor visszavonjuk ezt.  

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett. Faludi Tamás polgármester a Pályázat benyújtása a 

Dél-alföldi Regionális Tanács által meghirdetett Gyermek és Ifjúsági programok 
támogatásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Pályázat benyújtása a Dél-alföldi 

Regionális Tanács által meghirdetett Gyermek és Ifjúsági programok támogatásáról szóló 
határozati javaslatot 15 igen szavazattal – tartózkodás és ellenszavazat nélkül – elfogadja és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 
38/2006. sz. határozat 
Pályázat benyújtása a Dél-alföldi Regionális Tanács által meghirdetett Gyermek és Ifjúsági 

programok támogatására 
 

H a t á r o z a t  
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsai Gyermek 
és Ifjúsági Önkormányzat által benyújtott IFJ-GY-DE-06-A kódszámú pályázatához 
100.000,- forint saját erőt és 5.000,- forint pályázati díjat biztosít a céltartalékon lévő 
felhalmozási alap terhére. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert a pályázati dokumentumok aláírásával. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
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Határid ő: 2006. március 30. 
 
 
 
 
 

E, Az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő (működési forráshiányos) helyi 
önkormányzatok támogatására vonatkozó igény benyújtásáról 

 
 
Faludi Tamás polgármester  ismerteti: 
 
Lehetőségünk van egy pályázatot benyújtani a Belügyminisztériumhoz plusz források 

elnyerésére. Jelen számításaink szerint nem nagy esély van arra, hogy nyerni fogunk, 
hiszen eddig egyetlen egyszer sem nyert ezen a téren a pályázatunk. Nem biztos az sem, 
hogy el fog jutni a Belügyminisztériumig, hiszen ha a számítások azt mutatják, akkor már 
a Magyar Államkincstár sem fogja befogadni. Ennek ellenére mindenképpen javaslom a 
pályázat beadását. 

 
 
Terbe Zoltán képviselő ezzel kapcsolatban elmondja: 
 
Valóban kicsi az esély arra, hogy nyerni fog a pályázatunk, de az elmúlt évek gyakorlata az, 

hogy minden évben egyre több város, falu kényszerül ehhez a forráshoz nyúlni, erre 
pályázni. A szűkös anyagi lehetőségek, és a tolongás miatt nagy lobbi tevékenységet kell 
folytatni azért, hogy egy befogadott pályázat is nyerni tudjon. Kérném Polgármester urat, 
mivel még olyan konstrukció van Magyarországon, a megyében és Kiskunmajsán is, hogy 
az többségi oldal vezeti az országot, ezért minden lobbi lehetőséget ragadjunk meg, hogy 
ezt a támogatást városunk megkaphassa. Az előző időszakban azonban nyertünk el ilyen 
támogatást a Belügyminisztériumtól, amennyiben ebből az ÖNHIKI-s forrásból nem 
kapunk, mindenképpen a Belügyminisztériumi kerethez kell kérelemmel fordulni, mert 
nagyon nagy szükségünk van rá. 

 
Faludi Tamás polgármester hozzáteszi: 
 
Ezzel csak részben tudok egyetérteni, mert ha a Kincstár befogadja a pályázatunkat, és 

továbbítja a Belügyminisztériumnak, attól kezdve lehet elkezdeni lobbizni. Azt azonban 
Ön is tudja, hogy ennek nagyon szigorú és konkrétan meghatározott számítási módja van, 
ami nem a lobbi tevékenységen múlik.  

 
 
Farkas Mihály képviselő elmondja: 
 
Humorosnak tartom ezt az előterjesztést, hiszen három napirenddel ezelőtt szavaztunk arról, 

hogy egy nem kötelező feladatra felveszünk 3 közalkalmazottat, most pedig szavazunk 
arról, hogy ÖNHIKI-s pályázatot adunk be. Nem is fognak foglalkozni a pályázatunkkal.  

 
/Egy képviselő kiment a teremből./ 

 
Serbán György Költségvetési bizottsági elnök állásfoglalása: 
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A Bizottság támogatja a polgármester úr előterjesztését az ÖNHIKI pályázat 
benyújtására. 

 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, Faludi Tamás polgármester az Önhibájukon kívül 

hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatására vonatkozó igény 
benyújtásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri aki egyetért az előterjesztésben 
foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatására vonatkozó igény benyújtásáról szóló 
határozati javaslatot 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja 
és meghozza az alábbi határozatát. 

 
 
 
39/2006. sz. határozat 
Önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatására 

vonatkozó igény benyújtása 
 

H a t á r o z a t 
 

I.  Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 
2006.évi költségvetéséről szóló 2005.évi CLIII.törvény 16.§. (1) bekezdése és 
6.számú mellékletének 1 pontja alapján támogatási igényt nyújt be az önhibájukon 
kívül hátrányos pénzügyi helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatására. 

 
II.  Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önhibájukon kívül 

hátrányos pénzügyi helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatásának 
igényléséhez a fenti törvény alapján a következő nyilatkozatot teszi: 

 
1.) Az önkormányzat lakosságszáma 2005.január 1-jén 500 fő feletti. 
2.) Az önkormányzat a Polgármesteri Hivatalon túl intézményeket tart fenn. 
3.) Az önkormányzat 2005. január 1-jei lakosságszáma 3000 fő feletti és nevelési, 

alapfokú oktatási intézményeket tart fenn és ezek intézményi kihasználtsága a 
2005/2006 valamint a 2006/2007-es tanévre vonatkozóan a 70%-ot eléri. Az 
erről szóló kimutatás az előterjesztés mellékletét képezi. 

4.) Az önkormányzat 3 hónapra vagy ennél hosszabb időre lekötött tartós 
bankbetéttel – intézményit is beleértve – nem rendelkezik. 

5.) Az önkormányzat a helyi adók – telekadó, kommunális adó, idegenforgalmi 
adó tartózkodás és épület után, iparűzési adó – bevezetéséről döntött és a 
költségvetésben ilyen bevételt tervez és a gazdálkodás során realizál. 

6.) Az önkormányzat a 2005.évi zárszámadásra vonatkozóan az Ötv.92/A.§-a 
alapján könyvvizsgálatra kötelezett. 

 
III.  Az önkormányzat 2005. évi pénzmaradványát, annak leterheltségét az 

előterjesztés mellékletét képező kimutatás alapján hagyja jóvá. 
 

Felelős: Faludi Tamás polgármester 
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Határid ő: 2006. április 20. 
 
 
 
 
12./ N a p i r e n d 

Tájékoztató az adózás rendjéről szóló 2003. évi XCII. tv. értelmezéséről 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 
 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző ismerteti: 
 
Az adózás rendjéről szóló 2003.- as törvényt az év végén módosították, a módosítás 

értelmezése minisztériumi szintről a közeli hetekben történt meg. Ez a módosítás az 
önkormányzatot három adónem vonatkozásában érinti. Ez a három adónem, az ideiglenes 
iparűzési tevékenység, a talajterhelési díj, illetve a tartózkodás utáni idegenforgalmi adó. 
A változás hatása településünket érintően nem jelentősen, annál is inkább mert most indul 
a SPAR áruház, ami kompenzálni fogja az ideiglenes iparűzési adóból származó 
bevételkiesést. Talajterhelési díj eddig is minimális mértékben volt, a tartózkodás utáni 
idegenforgalmi adónál pedig jelentősebb ellenőrzéssel és a hátralékok terven felüli 
behajtásával tudjuk a tervet teljesíteni. Kérem tájékoztatóm szíves tudomásul vételét. 

 
 
Farkas Zoltán képviselő kérdezi: 
 
Jegyző úr a tájékoztatójában azt írta, hogy ez a módosítás két helyen fog bevételkiesést 

jelenteni az önkormányzatnak. Nem lehetne ezt kiadni valamelyik bizottságnak, hogy 
vizsgálja ki, hogyan lehetne ezt az összeget pótolni? 

 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző válaszol: 
 
A jogszabályváltozás azt jelenti, hogy a Hivatalnak mint adóhatóságnak a mozgásterét szűkíti. 

Ez a szűkítés azt jelenti, hogy például a talajterhelési díj esetében egy jelentős 
adminisztrációs munkát kell végezni és az egész településünkön nincs egyetlen egy ember 
sem aki 1000 forintnál több talajterhelési díjat fizetne, de kb. 200 bevallási nyomtatványt 
kell kiküldeni és megvizsgálni, hogy az adó mértéke el fogja-e érni az 1.000,- forintot. 
Ezen nem nekünk kell változtatni, hanem a jogalkotóknak, hogy bevétel nélkül ne kelljen 
a hivatalnak dolgozni. Az idegenforgalmi adó esetében megnövelték a vendégéjszakákat, 
és mivel itt havi bevallás van, ezért komoly ellenőrzéseket kell elvégeznünk. Ezzel a 
módosítással megmaradtak az adminisztratív feladataink, de bevétel nem várható.  

 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az adózás rendjéről 

szóló 2003. évi XCII. tv. értelmezéséről szóló tájékoztatót elfogadásra ajánlja.  
Kéri, aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 
 

/13 igen szavazat, 1 tartózkodás/ 
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13./Napirend 

Költségvetési Bizottság előterjesztései 
Előterjesztő: Serbán György bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 

 
A, Tagdíj befizetés a Többcélú Kistérségi Társulásnak 
 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Kiskunmajsai Többcélú Kistérségi Társulás 2006. január 27-én megtartott rendes ülésén 

döntött arról, hogy a Társulás tagjai a Társulás működtetéséhez 70.-Ft/fő tagdíjat 
fizessenek be a 2006. évi költségvetési törvény szerinti állandó lakosságszám alapján – két 
féléves bontásban – 2006. január 1. napjától. Kiskunmajsa Város Önkormányzata esetében 
ez az összeg 843.780 Ft-ot jelentene a 2006-os költségvetési évre.  

 
A Költségvetési Bizottság támogatja 843.800.- Ft-tal a Hivatal kiadási előirányzatának 

emelését a fenti célra. 
 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja az 
előterjesztést, melyről szóló döntés beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 
 

/14 igen szavazat/ 
 
b, Trianoni felhívás 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Békéscsabai Megyei Jogú Város Közgyűlése felhívással fordult az ország valamennyi 

önkormányzatához azzal a kéréssel, hogy a településükön lévő I. világháborús 
emlékművénél Trianoni emléktáblát helyezzenek el. Javaslatuk ajánló jellegű, kérik 
fontoljuk meg. Az emléktábla szövegét, anyagát, méretét és a helyszínt a települések 
önkormányzatai határozzák meg. A Költségvetési Bizottság az Önkormányzat részéről való 
csatlakozást nem támogatta. 

 
Farkas Zoltán képviselő kérdezi: 
 
Ezt az előterjesztést a Művelődési Bizottság megtárgyalta?  
 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
A Művelődési Bizottság nem ülésezett. Ha képviselő úr gondolja levesszük napirendről, 

egyébként az az állásfoglalás hangzott el a Költségvetési bizottsági ülésen, hogy ez nem az 
önkormányzat feladata lenne, hanem a miénk, képviselőké és a civil szervezeteké, ezzel 
nem kellene a várost terhelni.  
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Farkas Zoltán képviselő javasolja: 
Javaslom, hogy a Művelődési bizottság tárgyalja meg ezt a kérést. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester szavazásra ajánlja, 

hogy a Trianoni felhívásról szóló előterjesztés kerüljön le napirendről és az Oktatási, 
Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi bizottság soron következő ülésén tárgyalja az 
előterjesztést. 

/14 igen szavazat/ 
 

c. Közcélú foglalkoztatás finanszírozási problémái 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A költségvetési törvény meghatározta az idei közcélú foglalkoztatás pénzügyi hátterét. E szerint 

a napi elszámolható támogatás 3.700 Ft/fő/hó. Átlagos havi munkanappal számolva egy 
hónap elszámolható támogatása: 3.700 Ft * 21 nap = 77.700 Ft/fő/hónap. 

Egy hónap tényleges költsége, ha csak a munkabért és járulékait vesszük figyelembe az alábbi: 
62.500 Ft/fő/hó minimálbér, 1.950 Ft/fő/hó egészségügyi hozzájárulás,                    18.125 
Ft/fő/hó TB járulék, valamint 1.875 Ft/fő/hó munkaadót terhelő járulék fizetési 
kötelezettségünk keletkezik. Így egy hónap költsége 84.450 Ft/fő/hó-ra jön ki.  

Mint látható nincs meg a fedezet a költségeinkre, s még dologi kiadással nem is számoltunk. 
Megoldást kell keresnünk a teljes finanszírozás megoldására. Az önkormányzat vállalja a 
szükséges kiegészítést, vagy esetleg a támogatás erejéig a részfoglalkoztatás mellett foglal 
állást? Ezen problémát már a 2006. évi költségvetés előterjesztésekor is jeleztük a Tisztelt 
Képviselő Testület felé.  

Az intézmény átlagban 18 főt foglalkoztat havonta. Így egy évre az önkormányzatra háruló 
kiadási többlet megközelítőleg 1.500.000.-Ft lenne. Ez még a dologi kiadásokat nem 
tartalmazza, de az intézmény jelzése alapján annak összege a megbetegedésekből adódó 
megtakarítások terhére előreláthatólag megoldható. A Költségvetési Bizottság támogatja a 
teljes munkaidőben való foglalkoztatás megtartása mellett a többletteher vállalást, mely 
azonban csak a tényleges igény felmerülésének időpontjától, a keret felhasználása után 
kerülne majd lebontásra az intézmény részére. 

/Egy képviselő visszajött./ 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Közcélú 

foglalkoztatás finanszírozási problémáiról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki 
egyetért az előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közcélú foglalkoztatás 

finanszírozási problémáiról szóló előterjesztést 15 igen szavazattal- ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül elfogadja – és meghozza az alábbi határozatát. 

 
39a/2006. sz. határozat 
Közcélú foglalkoztatás finanszírozási problémái 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő –testülete támogatja a Közcélú 
foglalkoztatást a teljes munkaidőben való foglalkoztatás megfontolása mellett. 
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Fedezetet csak a tényleges felmerülés időpontjától biztosít az intézmény részére, 
annak jelzése alapján. 

Határid ő: 2006. december 31. 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 

d, Kiskunhalasi Mentőalapítvány kérelme 
 

Serbán György költségvetési bizottsági elnök ismerteti: 
 

Az Alapítvány a területen szolgáló két mentő gépkocsi eszközparkját szeretné bővíteni. E 
gépkocsik tervezett többlet-felszerelése összesen mintegy 1.500.000.-Ft -ba kerülne. Az 
Alapítvány kéri az Önkormányzatot, hogy lehetőségeinkhez mérten adományainkkal 
járuljunk hozzá céljaik megvalósításhoz, vagyis az életmentéshez. A bizottság anyagi 
fedezet hiányában nem javasolta a hozzájárulás biztosítását. 

Egyéb kérdés, hozzászólás nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Kiskunhalasi 
Mentőalapítvány kérelméről szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja. Kéri, aki egyetért az 
előterjesztésben foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
/15 igen szavazat/ 
/Megérkezett Udvardi Illés képviselő./ 

 
e, Gyergyószentmiklós kérelme templomépítés támogatásához 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
Gyergyószentmiklós polgármestere kérelemmel fordult Önkormányzatunkhoz, melyben egy 

lakótelepi templom építéséhez kéri az önkormányzat támogatását. Az épülő templom 
összköltsége előreláthatólag 20 milliárd lejt tesz ki. Kéri a lehetőségünkhöz mérten anyagi 
hozzájárulás biztosítását. A Költségvetési Bizottság a város jelenlegi szűkös anyagi 
helyzetére tekintettel nem tudott támogatást javasolni. 
 

Kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester az előterjesztést elfogadásra 
ajánlja. Kéri, aki egyetért az abban foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
/15 igen szavazat, 1 ellen szavazat/ 
 
f, Művelődési Központ érdekeltségnövelő támogatása  
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 

A Művelődési Központ pályázatot szeretne benyújtani a helyi önkormányzatok könyvtári és 
közművelődési érdekeltségnövelő támogatására. A rendelet 4. §. (2) bekezdése szerint a „ A 
közművelődési támogatásokra rendelkezésre álló összeg a helyi önkormányzati 
intézmények, színterek technikai, műszaki feltételeinek fejlesztésére használható fel. A 
Költségvetési Bizottság 500.000.- Ft-os önerő biztosítását javasolja erre a célra, s a 
ténylegesen elnyert érdekeltségnövelő támogatás tükrében határoznánk meg az ennek 
terhére megvalósítható fejlesztéseket, melyek közül az első helyen a színpad használhatóbbá 
tételének kell szerepelnie. 

 
Kérdés, hozzászólás nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Művelődési Központ 

érdekeltségnövelő támogatásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja, melyről szóló 
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döntés beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. Kéri, aki egyetért az előterjesztésben 
foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

/16 igen szavazat/ 
 
g, Testvérvárosi kapcsolatok ápolásának támogatására 
 

Serbán György költségvetési bizottsági elnök ismerteti: 
 

Az önkormányzat pályázaton 2.854,31 EUR támogatást nyert 727.221.-Ft összeggel a 
testvérvárosi kapcsolatok ápolására. Ebből a testvérváros által útiköltségre felhasznált 
összeg 2000,00 EUR 509.560.-Ft összegben. A maradék 854,31 EUR-t 217.661.- Ft 
összeget a Testvérvárosi Egyesület felajánlotta az önkormányzat valamely intézménye 
részére. A Költségvetési Bizottság a 217.700.- Ft-ot a Napsugár Óvoda részére 
játszóeszközök beszerzésére javasolta átadni, melynek fedezete a költségvetésben, mint 
áthúzódó feladat rendelkezésre áll. 

 
Hozzászólás nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Testvérvárosi kapcsolatok 

ápolásának támogatásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja, melyről szóló döntés 
beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. Kéri, aki egyetért az abban foglaltakkal 
kéztartással szavazzon. 

 
/16 igen szavazat/ 
 
h, Múzeumi pályázat beadása 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti az előterjesztést: 
 
Az ’56-os Alapítvány pályázatot kíván beadni a Múzeum felújítására 12.830.253 Ft összegben. 

A pályázat benyújtásához 10% önerőre van szükség, melynek összege      1.283.025 Ft. A 
Költségvetési Bizottság javasolja az Alapítvány részére az 1.283.000.- Ft-os pályázati önerő 
biztosítását. 

 
Faludi Tamás polgármester hozzáteszi: 
 
Az elmúlt testületi ülésen említés szintjén elhangzott, de döntés akkor nem született róla. 
 
Egyéb kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a Múzeum pályázat 

beadásáról szóló előterjesztést elfogadásra ajánlja, melyről szóló döntés beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe. Kéri, aki egyetért az abban foglaltakkal kéztartással szavazzon. 

 
/14 igen szavazat, 1 tartózkodás, 1 ellenszavazat/ 
 
/Egy képviselő kiment a teremből./ 
 
i, Útfelújítások, útberuházások TERKI támogatásának lemondása 
 

A Páva és Kővágó utcai útfelújításoknál, valamint a Bodoglár, Fűzfa utcai útépítésnél                
3 éves szerződést kötött az önkormányzat, melynek utolsó éve 2006-ban jár le. Ebben az 
évben változott az ÁFA kulcs 25%-ról 20%-ra, ezért az önkormányzatnak ezen utaknál 
mindösszesen 285.800.- Ft-os kiadási megtakarítása keletkezik. Ezen beruházások TERKI 
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támogatása a bruttó összeg 80%-a, így az önkormányzatnak az ÁFA csökkenésből adódóan 
mindösszesen 228.800 Ft-ról le kell mondania. Az így rendelkezésre álló – felszabaduló – 
összege az önkormányzatnak 57.000.- Ft. A Bizottság elfogadta a támogatásról való 
lemondást, és a kiadási előirányzat csökkentését. 

 
Kérdés, hozzászólás nem érkezett, így a Polgármester az előterjesztést elfogadásra ajánlja. 

Kéri, aki egyetért az abban foglaltakkal kéztartással szavazzon, mely döntés beépítésre kerül 
a költségvetési rendeltbe. 

 
/15 igen szavazat/ 
 
/Három képviselő kiment a teremből./ 
 
14./ Napirend 

 …/2006. (…) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2006. évi költségvetését megállapító 
2/2006. (III.17.) sz. rendelet módosításáról 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
 

Faludi Tamás polgármester elmondja, hogy a testületi ülésen elfogadott tételek 
beépítésre kerülnek a költségvetési rendeletbe. 
 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a rendelet-tervezettel, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2006. évi 
költségvetését megállapító 2/2005. (III. 17.) rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet 8 
igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás mellett – nem fogadta el. 

 
Faludi Tamás polgármester megállapítja, hogy a költségvetési rendelet-tervezet nem került 

elfogadásra, ezért a testületi ülésen elfogadott költségvetési rendelet módosítását igénylő 
tételek nem kerülnek megvalósításra és a testületi ülést 16,00 órakor berekeszti. 

 
K. m. f. 

 
 
 
 

 
      Faludi Tamás       Dr. Csávolszki László 
      polgármester          címzetes főjegyző 
 
 
 
 
 
 
         Kiss Endre               Serbán György 
jegyzőkönyv-hitelesítő      jegyzőkönyv-hitelesítő 


